
 

 

CONSELL MUNICIPAL D’IGUALTAT, FEMINISME I LGTBI MUNIC 

Número sessió:  27 

Caràcter: Obert 

Data: 29 de març de 2023 

Hora: 19.00 

Lloc: Centre Cívic Pla d´en Boet 

 

 

 

Hi assisteixen representats entitats del Consell i altres entitats i persones interessades:  

Regidora d’Igualtat, Feminisme i LGTBI                Presidenta    

Vocalia de dones AV Pla d’en Boet 

Associació Mataró LGTBI 

Dones Reporteres 

A.E Basquet Boet 

Il·lustre Col·legi d’advocats de Mataró 

MEM 

Vocalia Dones AV Rocafonda 

Teixit de Dones 

Cooperativa L’Esberla 

Técnica projectes CIRD 

Cap del Servei d’Igualtat i Diversitat Ciutadana 

Tècnica de Polítiques d’Igualtat  

             Vocal 

             Vocal 

             Vocal 

             Vocal 

             Vocal 

             Vocal 

             Vocal  

            

 

 

                       

         Secretària del Consell 

 

 

 

 

 

 

  

  

 

 

 



 

 

  

  

  

Ordre del dia: 

 

1. Aprovació, si s’escau, de  l’acta de la sessió anterior del Consell 

2. Presentació del treball fet en el marc del procés consultiu per la futura Casa de la Igualtat 

3. Valoració programa d'activitats campanya Dia Internacional de les Dones 

4. Presentació memòria CIRD any 2022 

5. Constitució grup de treball properes campanyes de sensibilització 17 de maig i 28 de juny 

6. Constitució grup de treball per fer acte de reconeixement a la sra. Lea Cornellana i al 

Col·lectiu de Dones de Matagalpa, en el marc del projecte “Ciutats defensores dels Drets 

Humans” 

7. Valoració participada dels darrers 4 anys del Consell. Proposta de millora. 

8. Informacions diverses 

9. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la reunió 

La regidora dona la benvinguda a les persones que assisteixen a la sessió oberta del Consell i 

presenta a la Bea Parra i l’Amaia Ibarrola de la Cooperativa L’Esberla que explicaran 

breument el resultat del procés consultiu de la Casa de la Igualtat. 

Així mateix informa que aquest serà el primer punt de l’ordre del dia per tal que elles puguin 

marxar desprès i es continuï el Consell amb la resta de punts de l’ordre del dia. 

 

1. Presentació del treball fet en el marc del procés consultiu per la futura Casa de la Igualtat 

La regidora explica breument  com s’ha desenvolupat el projecte. Han participat 13 entitats  i unes 200 

persones. 

Bea Parra i Amaia Ibarrola de la Cooperativa L’Esberla presenten les principals conclusions 

del treball realitzat: 

• Necessitats i possibles usos de la Casa 

o Espai pel moviment associatiu feminista i altres col·lectius i també pels serveis 

d’atenció que ara es desenvolupen al CIRD. 

o Gestió mixta d’aquest espai 

o Participació entre persones i entitats dins l’espai. Espai de socialització i xarxa 

• Característiques físiques i ambientals 

o Espais polivalents 

o Entrades i gestió separades per a entitats i serveis 



 

o Horaris flexibles  

o Accessible 

o Espai de convivència i seguretat 

 

Aquesta futura Casa de la Igualtat hauria de ser un espai de referència,  no només a Mataró sinó a la 

comarca,  en temes de gènere i diversitat sexual i on no només tinguin la seu els serveis municipals que 

treballen en aquestes polítiques sinó que sigui un espai de trobada i relació de les entitats, on es puguin 

programar activitats i sigui un espai viu que  aglutini les inquietuds i interessos de la diversitat de la 

ciutadania i de les entitats. 

A partir de les informacions recollides es redactaran les línies principals del Pal d’usos de la Casa. 

La regidora explica que recollir aquestes necessitats era un compromís del pla de mandat i a partir 

s’haurà de continuar treballant en la segona fase. 

Les representants de les entitats comenten la necessitat que aquest tema no es quedi en un calaix i la 

importància que des del moviment feminista de la ciutat es forci que el procés continuí fins tenir 

aquesta Casa de la Igualtat. Caldrà el compromís del nou govern per tal que aquet tema no quedi aturat. 

Respecte la ubicació i els terminis per materialitzar el projecte serà un tema a treballar a partir d’ara. 

Es pregunta si tindria algun nom i la regidora proposa que es digui Lea Cornellana però que aquest tema 

s’haurà de decidir també entre totes les parts implicades. 

 

2. Aprovació, si s’escau, de  l’acta de la sessió anterior del Consell 

S’aprova l’acta de la sessió anterior sense cap esmena. 

 

3. Valoració campanya de sensibilització 8M. 

Es fa un breu valoració de la campanya del Dia Internacional de les Dones 

La regidora fa una valoració positiva de la campanya i els actes cada vegada més nombrosos que es 

realitzen. Ha estat un programa ampli que s’ha allargat des de l’1 al 24 de març. 

Es valora positivament la consolidació de les activitats de les biblioteques, la Xarxa d’Espais Joves, les 

entitats de la ciutat i la incorporació de noves entitats i agents que han participat. 

Es destaca el Sorori-art com acció molt potent adreçada a un públic juvenil i infantil, on aquest any s’ha 

comptat amb la participació de les escoles de la ciutat. Aquesta col·laboració i participació és molt 

positiva i cal mantenir-la. 

També a destacar la cercavila de gegantes dins del Sorori-art. 

Les representats de les entitats aprofiten per realitzar la seva valoració de la campanya alhora que posen 

en valor els canvis que s’han produït en aquest 8 anys que ha estat al govern la regidora. 

Totes les entitats agraeixen a la regidora la feina realitzada a la ciutat en temes d’igualtat i diversitat 

sexual i de gènere. Ha situat Mataró com a referent en molts temes que fins la seva arribada no 

contaven.  

 

 

 

 



 

4. Presentació memòria CIRD any 2022 

Es presenta un resum de les dades i actuacions més destacades del Centre per a la Igualtat i Recursos 

per a les dones i d’Atenció a la Diversitat sexual i de gènere al llarg del 2022, tant pel que fa  ales 

atencions al SIAD i al SAI com a la resta de projectes que es treballen. 

S’adjunta a l’acta el document presentat. 

La regidora explica que el 2022 ha estat un any difícil per les baixes del  personal que ha tingut el 

Servei, però malgrat aquesta circumstància les atencions s’han pogut realitzar.  

 

5. Constitució grup de treball properes campanyes de sensibilització 17 de maig i 28 de juny 

Els grups de treball es convocaran desprès de Setmana Santa per tal de tenir el programa d’activitats a 

temps.  

Aquelles entitats que ja tinguin informació sobre el que tenen previst fer ho poden enviar per correu 

electrònic a la referent de les campanyes.  

A l’acta s’adjunta fitxa per a comunicar les activitats. 

  

6. Constitució grup de treball per fer acte de reconeixement a la sra. Lea Cornellana i al 
Col·lectiu de Dones de Matagalpa, en el marc del projecte “Ciutats defensores dels Drets 
Humans” 

La regidora i la cap del Servei expliquen el projecte “Ciutats defensores dels Drets Humans” i la relació 

amb aquest acte de reconeixement que es vol fer a la Lea Cornellana i el Col·lectiu de Dones de 

Matagalpa.  

La data per a realitzar-lo seria el dia 20 d’abril. 

S’acorda fer convocatòria virtual el dia 4 d’abril a les 18 h  per trobada amb les entitats que vulguin 

participar en la realització de l’acte.  

 

7. Valoració participada dels darrers 4 anys del Consell. Proposta de millora 

S’informa que amb el final del mandat es farà una renovació parcial de les persones que formen part del 

Consell tal i com s‘estableix al Reglament de participació.   

 

8. Informacions diverses 

La cap del Servei i la regidora expliquen la proposta que s’està treballant respecte la zona d’oci: 

Prevenció i actuació davant les violències masclistes i lgtbifòbiques a les zones d'oci nocturn.  

A partir de 2018 i desprès de veure com havia funcionat la instal· lació de Punts lila  a la Festa major de 

la ciutat es va ampliar la proposta a la zona d’oci de Pla d’en Boet amb la instal· lació d’un Punt lila fix 

en caps de setmana alterns.  

Amb les restriccions de la pandèmia, el Punt lila es va haver de tancar,  però el funcionament al llarg 

d’aquest dos anys va facilitar poder analitzar i reflexionar sobre la informació aportada,  per concloure 

que, tot i el seu bon  funcionament , no donava resposta a l’objectiu global de garantir de forma 

permanent i integral l’atenció a les situacions de violència i assetjament masclista i/o lgtbifòbic. 

Per tant  es comença a treballar en un projecte de més llarg recorregut,   que implica la participació dels 

diferents operadors privats de l’oci nocturn per tal d’implicar-los en la reformulació d’aquests punts, de 

tal manera que disposin d’un protocol d’actuació propi i consensuat amb els diferents serveis municipal, 

i que impliqui accions de sensibilització i formació a tot el personal d’atenció directa al públic (personal 



 

de barra, neteja, seguretat, etc.), garantint així una atenció acurada de les possibles víctimes així coma 

la derivació als serveis públics específics (serveis sanitaris, CIRD, policia local, mossos,...). 

Alhora s’implementarà també una campanya de comunicació que visibilitzi als locals d’oci com a 

espais segurs, així com el treball conjunt amb el Servei de Mobilitat per garantir que el sector del taxi 

també conegui el projecte i s’hi pugui implicar d’alguna manera. 

Aquesta  proposta  s’està treballant amb la consultora GENERA, experta en el tema que ja va fer el 

Protocol NO CALLEM de Barcelona.  

Les principals conclusions que s’han tret de la fase de recerca i diagnosi realitzada al territori són: 

• Urbanisme desigual, amb moltes zones fosques, i amb una dispersió molt gran dels 

establiments d'oci nocturn, al que s'afegeix la dificultat de controlar el que passa en els 

carrerons i racons de propietat privada. 

• Molta activitat de botellot  a la zona d'oci, on molts grups celebren la festa al carrer sense cap 

intenció de fer ús de cap local. 

• Complexitat per treballar el que pugui passar en els establiments d'oci a l'hora de prevenir i 

actuar davant possibles agressions, si prèviament no es treballa a l'espai púbiic i es millora 

l'accés al polígon i els seus establiments amb transport públic, i amb la col·laboració del sector 

del taxi. 

• Hi ha un creuament excessiu d'interessos pel que fa els usos de tot l'espai, tant en horari diürn 

com nocturn. 

• Els establiments d'oci nocturn, i tot el personal que hi treballa no té encara la formació mínima 

necessària per abordar de forma curosa situacions de discriminació i/o situacions  d’agressions 

sexistes, sexuals o lgtbifòbiques. 

Cal un treball no només des de la Regidoria d’Igualtat, Feminisme i LGTBI,  sinó també d’aquelles 

àrees que tenen relació amb la seguretat, el comerç i la promoció de la ciutat.  

 

9. Torn obert de paraules 

Les entitats del Consell agraeixen a la regidora la tasca realitzada al llarg d’aquest anys en temes 

d’Igualtat i politiques LGBTI. 

La regidora s’acomiada de les persones que en representació de les entitats formen aquest Consell. Ha 

estat la última sessió que presidirà com a regidora d’Igualtat, Feminisme i LGTBI.  

Agraeix a totes les entitats la participació i la implicació en el desenvolupament de les polítiques de 

gènere i LGTBI  a la ciutat i les anima a continuar amb la feina.  

Així mateix agraeix a l’equip tècnic i directiu del Servei el suport i la tasca realitzada al llarg d’aquest 

temps.  

 

ACORDS:  

1. Es convocarà els grups de treball després de Setmana Santa per a la realització de les 

properes campanyes de sensibilització. 

2. Es convocarà a una reunió virtual el proper dia 4 d’abril per concretar l’acte de 

reconeixement de la Lea Cornellana i el Col·lectiu de Dones de Matagalpa. 

3. S’adjunta a l’acta la fitxa de recollida d’informació per a les properes campanyes. 

4. S’adjunta  a l’acta el resum de la memòria del CIRD 2022 presentada. 



 

   

 Sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 21,00 h 

 

Presidenta 

Marisa Merchán Cienfuegos 

 

Mataró, març de 2022 

 

Secretària del Consell 

Isabel Bermúdez Moreno 

 


